
(الحذر من رفع المصاحف الیوم) .. •
 هشدار نسبت به بالا بردن قرآن ها در حال حاضر •

الـقائـم (عـلیه السـلام) لا یسـیر بـالـناس بسـیرة جـده أمـیر الـمؤمـنین (عـلیه السـلام)، ھـذا مـا 
أوضـحھ الـطاھـرون فـي كـلامـھم كـما ھـو مـعروف، فـھو یـأتـي لـفضح الـباطـل وقـلعھ مـن 
جـذوره وإبـدال الأرض الـتي مـلأھـا الـفاسـقون والـظالـمون ظـلماً وجـوراً إلـى الـعدل والقسـط 

الإلھیین. 

رفتار حضرت قائم(عـلیه السـلام) با مردم، همچون سیره ي جدش امیرالمؤمنین(عـلیه السـلام) نیست و 
همان طور که معروف است، ائمه ي اطهار این موضوع را در سخنان خویش تبیین نموده اند. او 
می آید تا باطل را رسوا و ریشه کن نماید و زمینی را که تبهکاران و بیدادگران آن را پر از ظلم و 

جور کرده اند، به زمینی سرشار از عدل و داد الهی بدل نماید. 

یـقدم بـعض الـناس أحـیانـاً بـعض نـصائـح مـفتعلة إلـى الأنـصار وھـم یـبلغون آیـات الله 
إلـى الـناس، ولـما یـصل الأمـر فـي بـعض الأوقـات أنـنا نـریـد فـضح بـاطـل مـا لأنـاس مـغرر 
بـھم، تـرتـفع أصـوات ذلـك الـبعض المنتحـل الأخـلاق الـمصطنعة كـذبـاً وزوراً لإبـداء الـقول 

إنّ ھذا لا ینسجم مع دعوة إلھیة !! 
مردم  به  را  الهی  آیات  که  انصار  به  فریبکارانه اي  نصیحت هاي  مردم  برخی  اوقات  گاهی 
می رسانند، ارائه می کنند. بعضاً که ما می خواهیم باطلی را که موجب فریفتگی برخی شده رسوا 
کنیم، هیاهوي این افرادي که خود را با اخلاق نیکوي دروغین و ناراست می آرایند، بلند می شود و 

بانگ برمی آورند که این کار با دعوت الهی سنخیتی ندارد!! 

ولأن ھـذا أمـر مـھم وحـساس قـد لا أفـھم مـغزاه أنـا فـأقـع مـن حـیث لا أعـلم فـیما لا 
یـرضـي الله، أقـول لأنـصار الله: خـذوا حـذركـم مـن ھـكذا أخـلاق مـفتعلة، والـتي لـم تـدعـوھـم 
یوماً للورع وھم یسبون داعي الله على منابرھم، وقد قالوا ما أخجل من تسیطره ھنا. 
و چون این امري مهم و حساس است، عمق معناي آن را درنمی یابم و ناخواسته در آنچه مورد 
رضاي خدا نیست، واقع می شوم. به انصار خدا می گویم: از این اخلاق مزوّرانه برحذر باشید؛ اخلاقی 
که هیچ گاه آنها را به ورع دعوت نکرده است در حالی که آنها بر منبرهایشان به فرستاده ي خدا 

ناسزا می گویند و سخنانی به زبان می آورند که من از نوشتن آنها در اینجا شرم می کنم. 



وعـلى أي حـال، كـان لـلعبد الـصالـح (عـلیه السـلام) فـي ھـذه الـنقطة نـصیحة، فلنسـتمع لـھ 
وھـو یـتكلم مـع أنـصاره لـما طـلب مـن أحـدھـم أن یـذكّـر إخـوتـھ بـذلـك، فـقال: (أرجـو مـنك أن 
تـنصح الأنـصار أن لا یـفعلوا كـما فـعل جـیش عـلي (عــلیه الســلام) عـندمـا رفـع ابـن الـعاص 
ومـعاویـة الـمصاحـف، ھـم یـأتـونـكم الآن بـالأخـلاق بـعد أن أحـسوا الھـزیـمة والـخور، أخـلاق 

یفتعلونھا وھي أبعد شيء عنھم، یرفعون المصاحف على الرماح. 

به هر حال، عبد صالح(عـلیه السـلام) در این خصوص اندرزي دارد که به آن گوش جان می سپاریم؛ 
هنگامی که از یکی از انصار خود خواست که آن نصیحت را به برادرانش تذکر دهد، با ایشان چنین 
به گفت	و	گو پرداخت: «از شما تقاضا دارم که انصار را نصیحت نمایی به این که رفتاري همچون 
لشکر علی(عـلیه السـلام) وقتی که ابن عاص و معاویه قرآن ها را بالا گرفتند از خود نشان ندهند. 
اکنون که آنها احساس شکست و ناتوانی کرده اند، با اخلاق نیکو به سراغ شما می آیند. اخلاقی که 
آن را به خود نسبت داده اند ولی در واقع فرسنگ ها از آن دورند. قرآن ها را بر سر نیزه ها بلند 

می کنند. 

قـد حـذرت مـنذ سـنین مـن مـسألـة رفـع الـمصاحـف، فـأرجـو مـن الله أن یـعصمكم مـن 
ھـكذا فـتن، فـھم الـیوم وغـداً سـیرفـعون الـمصاحـف وسـیتكلمون بـالأخـلاق بـعد أن یـحسوا 
بـالـخور والانھـزام تـمامـاً مـثل ابـن الـعاص ومـعاویـة، ولا ینخـدع بـأخـلاقـھم الـمفتعلة إلا 

عدیم الأخلاق مثل الخوارج). 

از سال ها پیش موضوع بالا بردن قرآن ها را هشدار داده بودم. از خدا مسئلت می کنم که شما را 
از چنین فتنه هایی حفظ کند. در حال حاضر که آنها کاملاً احساس شکست و هزیمت کرده اند 
همچون ابن عاص و معاویه، امروز و فردا قرآن ها را بالا خواهند برد و با اخلاق با شما سخن 
خواهند گفت. فقط کسانی که از اخلاق بی بهره اند فریب این اخلاق ساختگی آنها را خواهند خورد؛ 

کسانی همچون خوارج». 
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